



**Official Notice of SSMU April 2012 Exceptional Referendum Period
(Submitted by Hubie Yu, CEO, on April 17th, 2012)**

Electoral Timeline:

Meeting for Committee Chairs: March 30th
Campaign Period: April 3rd to 13th
Polling Period: April 10th to 16th

Turnout:

4,487 of 20,674 (21.7%) eligible voters voted

Questions and Results:

(French version of the questions at the end)

1) Referendum Question Regarding Online Voting for General Assembly

Whereas, the General Assembly is currently not a body representative of the majority of students' opinions.

Whereas, as little as 100 students can vote on a resolution that would affect more than 25,000 students.

Whereas, a fall semester survey conducted by the SSMU showed that 88.8% of students who participated in the survey want the General Assembly's final vote to be conducted online.

Whereas, an online-voting system would allow students to participate in the democratic process which would produce a decision more representative of the Society.

Whereas, it is recognized that an in-person discussion is still very beneficial for determining the merits of a proposed General Assembly resolution.

Whereas, a voting system that is solely online would discourage students from attending the General Assembly and debating the merits of a proposed General Assembly resolution.

Do you agree to amend Article 29 of the SSMU Constitution to include the following:

29.8 All resolutions passed at the General Assembly must be submitted to an online vote for ratification overseen by the Chief Electoral Officer.

29.9 Quorum for all General Assembly ratifications shall be ten percent (10%) of the membership of the Society.

Submitted by:

Alexander Kunev, Engineering Representative
Ian Clarke, Law Representative
Isabelle Bi, Arts Representative
Zhi Zhen Qin, Science Representative
Jim Niu, Science Representative
Raphael Uribe-Arango, IRC Representative

RESULT: Referendum Question Regarding Online Voting for General Assembly	
No	722 (16.1)%
Yes	3298 (73.5)%
No Opinion	467 (10.4)%
TOTAL:	4487

2) Referendum Question on QPIRG Existence and Fee

Whereas, the Quebec Public Interest Research Group - McGill (QPIRG) is a student-initiated, student-run organization with the mandate to bridge the gap between the McGill campus and the broader Montreal community through social and environmental issues;

Whereas, QPIRG is one of 200 PIRGs across the United States and Canada, and has been incorporated as a not-for-profit organization since 1989;

Whereas, QPIRG connects campus and community through annual event series for McGill students (e.g., Rad Frosh, Culture Shock, Social Justice Days) and through numerous working groups (e.g., Greening McGill, Campus Crops, Women of Diverse Origins);

Whereas, QPIRG provides vital resources, funding and meeting space to students and community groups, supporting these groups to conduct socially relevant research and to launch a diversity of environmental and social justice initiatives;

Whereas, McGill students have been supporting QPIRG through a student fee-levy since 1988;

Whereas, any McGill undergraduate student who pays the \$3.75 fee (applied in the fall and in the winter terms) is a member of QPIRG, with all the rights and privileges pursuant thereto;

Whereas, a “yes” vote to the following question shall mean that QPIRG will continue receiving the undergraduate fee-levy and that students will retain the right to opt-out of the fee on Minerva each fall and winter term;

Do you support QPIRG continuing as a recognized student activity supported by a fee of \$3.75 per term for undergraduate students, which is opt-outable, with the understanding that a “no” vote will result in the termination of all undergraduate fee-levy funding to QPIRG?

Moved by:

Carol Fraser, VP Clubs and Services
Shyam Patel, VP Finance and Operations
Joel Pedneault, VP External
Adam Winer, Clubs and Services Representative

Referendum Question on QPIRG Existence and Fee	
No	1778 (39.6)%
Yes	2560 (57.1)%
No Opinion	149 (3.3)%
TOTAL:	4487

(Versions en français)

1) **La question du référendum sur le vote en ligne pour l'Assemblée générale**

Considérant que l'Assemblée générale n'est pas, présentement, un corps représentatif des opinions de la majorité des étudiants et étudiantes;

*Considérant qu'*aussi peu que 100 étudiants ou étudiantes peuvent voter une résolution qui en affectera plus de 25 000;

*Considérant qu'*un sondage conduit à la session d'automne par la SSMU démontrait que 88, 8% des étudiants et étudiantes interrogés désiraient que le vote final de l'Assemblée générale ait lieu en ligne;

*Considérant qu'*un système de vote en ligne permettrait aux étudiants et étudiantes de participer au processus démocratique, et aboutirait donc à une décision plus représentative de la Société;

*Considérant qu'*une discussion en personne est reconnue très bénéfique pour déterminer les mérites des résolutions proposées lors de l'Assemblée générale;

*Considérant qu'*un système de vote uniquement en ligne démotiverait les étudiants et étudiantes d'assister à l'Assemblée générale et de débattre des mérites des résolutions proposées lors de l'Assemblée générale;

Désirez-vous amender l'article 29 de la Constitution de la SSMU pour y ajouter ce qui suit :

29.8 Toute résolution passée à l'Assemblée générale doit être soumise à un vote en ligne pour une ratification supervisée par le Directeur général des élections.

29.9 Un quorum de dix pourcent (10 %) des membres de la Société est nécessaire pour toute ratification de l'Assemblée générale

2) La question du référendum sur l'existence et les frais du QPIRG

Considérant que le Groupe de recherche d'intérêt public au Québec (*Public Interest Research Group, QPIRG*) à McGill est une organisation, initiée et dirigée par des étudiants, qui a pour mandat de combler le fossé entre le campus de McGill et la communauté montréalaise en abordant des questions sociales et environnementales;

Considérant que le QPIRG est l'un des 200 PIRGs au travers les États-Unis et le Canada, et qu'il est établi en tant qu'organisation non lucrative depuis 1989;

Considérant que le QPIRG réunit le campus et la communauté à l'occasion de plusieurs événements annuels pour les étudiants et étudiantes de McGill (dont le *Rad Frosh*, le *Culture Shock*, les *Social Justice Days*) et en de nombreux groupes de travail (dont *Greening McGill*, *Campus Crops*, *Women of Diverse Origins*);

Considérant que le QPIRG assure des ressources vitales, offre un lieu de rencontre et de financement aux étudiants et étudiantes ainsi qu'aux groupes de la communauté, en plus de supporter ces groupes dans la conduites des recherches pertinentes sur le plan social et le lancement d'une multitude d'initiatives environnementales et de justice sociale;

Considérant que les étudiants et étudiantes de McGill ont, chaque année, supporté le QPIRG par le moyen d'une redevance depuis 1988;

Considérant que quiconque étudiant à McGill en premier cycle et payant la redevance de 3, 75 \$ (applicable aux sessions d'automne et d'hiver) est membre du QPIRG et peut donc bénéficier de tous les droits et privilèges que ce titre implique;

Considérant que voter « oui » à la question ci-dessous permettra au QPIRG de continuer de bénéficier de la redevance des étudiants et étudiantes du premier cycle, qui conserveront le droit de se retirer de ce frais sur Minerva, chaque session d'automne et d'hiver;

Désirez-vous permettre au QPIRG de continuer ses activités en tant qu'activité universitaire reconnue et supportée par une redevance de 3, 75 \$ par session provenant des étudiants et étudiantes du premier cycle, qui pourront se retirer du frais, sachant que voter « non » impliquerait la cessation de la redevance de tous les étudiants et étudiantes du premier cycle au QPIRG?

Respectfully Submitted,

Hubie Yu
Chief Electoral Officer
Elections SSMU